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for 

Utval for næringutvikling og drift

Møtedato: 09.02.2022
Møtestad: Kommunehuset, Frekhaug
Møtetid: 12:00 - 14:35

Frammøtte medlemmer Parti Rolle
Stian Lavik KRF Utvalsleiar
Mabel Johansen H Nestleiar
Liv Hopland van der 
Kooij

SP Medlem

Tormod Skurtveit AP Medlem
Yngve Walaker UAVH Medlem

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle
Øyvind Bratshaug H Medlem
Anita Bakken MDG Medlem

Frammøtte 
varamedlemmer:

Parti Erstatter medlem

Anders Ingar Solheim UAVH Øyvind Bratshaug-H

Følgjande frå administrasjonen møtte:
Hogne Haugsdal-kommunalsjef, Anny Bastesen-kommunalsjef, Line Thuen 
Waage-samfunnsplanleggar, Tove Hagenes-hovudprosjektleiar samfunnsutvikling, 
Mikkel Bengtsson-landbruk, Arthur Kleiveland-møtesekretær

- Einar Vaage-prosjektleiar for Green Spot Mongstad orienterte om Industriutvikling
Vest og Green Spot Mongstad
- Baste Tveito-dagleg leiar i Nordhordland næringslag orienterte om status for
næringslivet
- Anne-Lise Wilkensen-marknadskoordinator i NAV Region Nordhordland orienterte
om situasjonen for sysselsettting/arbeidsmarknad i regionen

Det møtte 6 av 7 medlemmar i utval for næringsutvikling og drift
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001/22: Godkjenning av innkalling og saksliste

Innkalling og saksliste vert godkjent.

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Utvalet godkjende samrøystes innkalling og saksliste.

ND- 001/22 Vedtak:

Innkalling og saksliste vert godkjent.

002/22: Godkjenning av møteprotokoll

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Møteprotokoll for 15.12.2021 vart samrøystes godkjend.

ND- 002/22 Vedtak:

Møteprotokollen vert godkjend.

003/22: Ny lokal forskrift om jakt og fastsetting av minsteareal som grunnlag 
for tildeling av fellingsløyve på hjort i Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Alver kommunestyret  vedtek framlegg til lokal forskrift om jakt og fastsetting av minsteareal 
som grunnlag for tildeling av fellingsløyve på hjort i Alver kommune vert vedteke.

Vedtaket har heimel i forskrift om forvaltning av hjortevilt § 6.

Grunngjevinga går fram av saksutgreiinga.

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande tilleggsframlegg:



Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, med følgjande 
tillegg:
Hjortejaktvald 4631v0016 “Nordangervågen” nord på Radøy vert gjort til eiga arealsone for 
minsteareal, på 200 daa. Administrasjonen får fullmakt til å oppdatera den lokale forskrifta slik 
at dette vert riktig i teksten elles.

Lavik sitt tilleggsframlegg vart samrøystes vedteke.

ND- 003/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale:
Utval for næringsutvikling og drift støttar rådmannen sitt framlegg til vedtak, med følgjande 
tillegg:
Hjortejaktvald 4631v0016 “Nordangervågen” nord på Radøy vert gjort til eiga arealsone for 
minsteareal, på 200 daa. Administrasjonen får fullmakt til å oppdatera den lokale forskrifta slik 
at dette vert riktig i teksten elles.

004/22: Strøyming av møte i politiske styringsgrupper

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

· Når politiske styringsgrupper er samla til vedtaksmøte skal møta strøymast
· Når politiske styringsgrupper er samla til arbeidsmøte skal møta ikkje strøymast.
· Reglement for politisk styringsstruktur blir oppdatert i tråd med vedtaket.

Utval for helse og omsorg 08.02.2022:

Behandling:

Alexander Helle-R sette fram følgjande endringsframlegg i kulepunkt 2:
Når politiske styringsgrupper er samla til arbeidsmøte skal møta  strøymast.

På vegne av samarbeidspartia SP, AP og KRF sette May-Irene Wergeland-SP fram følgjande 
endringsframlegg:
- Når politiske styringsgrupper er samla til vedtaksmøte skal møta i hovudsak strøymast
- Når politiske styringsgrupper er samla til arbeidsmøte skal møta i hovudsak ikkje strøymast
- Reglement for politisk styringsstruktur blir oppdatert i tråd med vedtaket

Helle-R sitt framlegg fekk to røyster og fall (A.Helle-R, Roy Bø-Uavh.)

Samarbeidspartia sitt framlegg vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg.
Rådmannn sitt framlegg fekk 0 røyster og fall.
Samarbeidspartia sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

HO- 004/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale i saka:
- Når politiske styringsgrupper er samla til vedtaksmøte skal møta i hovudsak strøymast



- Når politiske styringsgrupper er samla til arebeidsmøte skal møta i hovudsak ikkje strøymast
- Reglement for politisk styringsstruktur blir oppdatert i tråd med vedtaket

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Liv Hopland van der Kooij-SP sette fram følgjande endringsframlegg:
• Når politiske styringsgrupper er samla til vedtaksmøte skal møta i hovudsak strøymast
• Når politiske styringsgrupper er samla til arbeidsmøte skal møta i hovudsak ikkje strøymast.
• Reglement for politisk styringsstruktur blir oppdatert i tråd med vedtaket.

Framlegg frå Hopland van der Kooij vart sett opp mot rådmannen sitt framlegg.
Rådmannen sitt framlegg fekk 0 røyster og fall.
Liv Hopland van der Kooij sitt framlegg fekk 6 røyster og vart samrøystes vedteke. 

ND- 004/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale:
• Når politiske styringsgrupper er samla til vedtaksmøte skal møta i hovudsak strøymast
• Når politiske styringsgrupper er samla til arbeidsmøte skal møta i hovudsak ikkje strøymast.
• Reglement for politisk styringsstruktur blir oppdatert i tråd med vedtaket.

005/22: Til uttale - kommuneplanen sin samfunnsdel 2022-2034

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:

Eldreråd 07.02.2022:

Behandling:

Kirsti Gjetle Floen sette fram følgjande tilleggsframlegg:
Frvillighetssentralene skal vera desentralisert slik dei er i dag - med sentralar i Knarvik, på 
Manger og Frekhaug.

Jostein Dale sette fram følgjande tilleggsframlegg:
Austmarka vert teke med som nærsenter.

Olav M. Steinsland sette fram følgjande tilleggsframlegg:
Under "Prinsipp for bustadutvikling" bør omsynet til aldersvenleg lokalsamfunn leggast stor vekt 
på, og kvalitetskrav til bustad- og sentrumsområde må koma tydelegare fram.

Eldrerådet vedtok samrøystes framlegga sett fram i møtet.

Eldrerådet sluttar seg til hovudtrekka i kommuneplanen sin samfunnsdel, med tilleggsframlegg 
i møtet.

ER- 006/22 Vedtak:



Eldrerådet kjem med følgjande uttale til kommuneplanen sin samfunnsdel:
Eldrerådet sluttar seg til hovudtrekka i kommuneplanen sin samfunnsdel, med følgjande 
tillegg:
- Frvillighetssentralene skal vera desentralisert slik dei er i dag - med sentralar i Knarvik, på 
Manger og Frekhaug.
- Austmarka vert teke med som nærsenter.
- Under "Prinsipp for bustadutvikling" bør omsynet til aldersvenleg lokalsamfunn leggast stor 
vekt på, og kvalitetskrav til bustad- og sentrumsområde må koma tydelegare fram

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 07.02.2022:

Behandling:

Fellesframlegg v/Magne Bjørndal og Reidar Knutsen:
5.1. pkt 4 No står det:
"Pkt. 4. Trygge, friske og livsglade innbyggjarar
Vi vil at innbyggjarane våre skal ha det godt. Vi vil sikre at alle innbyggjarar i kommunen 
kjenner at dei høyrer til her, kan delta og bidra. Vi vil leggje til rette for at kvar og ein kan 
skape meiningsfylte liv og får den hjelpa og støtta dei treng - frå starten til slutten av livet. Vi vil 
ha gode oppvekstmiljø med trygge lokalsamfunn, barnehagar og skular. Vi vil sikre at eldre 
kan bu heime og klare seg sjølv lengst mogleg."

Tilleggsframlegg: 
Pkt. 4. Ein kommune der mangfald er ein styrke
Vi vil at innbyggjarane våre, med eit mangfald i alder, kulturell bakgrunn, livssyn, helsetilstand, 
funksjonsevne og andre ulikskapar utfyller kvarandre og gjev kvarandre rikare liv ved å delta 
og bidra ut frå kvar sine føresetnader. Vi vil leggje til rette for at kvar og ein kan skape 
meiningsfylte liv og får den hjelpa og støtta dei treng - frå starten til slutten av livet. Vi vil ha 
gode oppvekstmiljø med trygge lokalsamfunn, barnehagar og skular. Vi vil både sikre at eldre 
kan bu heime og klare seg sjølv lengst mogleg, og at innbyggjarar i alle aldrar som av ulike 
grunnar treng heildøgns omsorg får det.

I planframlegget pkt. 5.2 står det: «Vi skal samarbeide med næringsliv og frivilligheita for å få 
på plass eit regionalt kulturhus og svømmehall.»
RMNF bed om fylgjande tillegg pkt. 5.2:  Dette skal likevel ikkje føre til at aktiviteten i ulike 
typar forsamlingshus rundt om i kommunen vert skadelidande.

5.2 Hovudmål 4  Det står: "Innbyggjarane i Alver har god livskvalitet, trygge oppvekstvilkår og 
god helse."
Tilleggsframlegg pkt 5.2 Hovudmål 4: Innbyggjarane i Alver har god livskvalitet og trygge 
oppvekstvilkår uavhengig av helsetilstand, kulturell bakgrunn, funksjonsevne og andre 
ulikskapar.

5.3:
Det står: "Vi skal vere ein imøtekommande og open kommune, og leggje til rette for at alle 
innbyggjarar får god informasjon og rettleiing om kommunen sine tenester."
Tilleggsframlegg pkt 5.3: Vi skal vere ein imøtekommande og open kommune, og leggje til 
rette for at alle innbyggjarar får tilpassa og tilgjengeleg informasjon og rettleiing om 
kommunen sine tenester.

Det står: "Vi skal jobbe målretta med kompetanseutvikling og rekruttering for å sikre rett 
kompetanse til å løyse framtidige behov og oppgåver."



Tilleggsframlegg pkt.5.3: Vi skal jobbe målretta med kompetanseutvikling og rekruttering for å 
sikre rett kompetanse til å løyse framtidige behov og oppgåver. Rekrutteringa skal sikta mot 
at dei tilsette speglar mangfaldet blant kommunen sine innbyggjarar.

Framlegg frå Else Marie Dale-Krf: 
Austmarka vert lagt til som nærsenterområde.

RMNF vedtok samrøystes framlegga sett fram i møtet.

RMNF sluttar seg til hovudtrekka i kommuneplanen sin samfunnsdel, med tilleggsframlegg i 
møtet.

RMNF- 003/22 Vedtak:

Uttale frå RMNF - 07.02.2022:
RMNF sluttar seg til hovudtrekka i kommuneplanen sin samfunnsdel, med følgjande tillegg:

Pkt. 4. Ein kommune der mangfald er ein styrke
Vi vil at innbyggjarane våre, med eit mangfald i alder, kulturell bakgrunn, livssyn, helsetilstand, 
funksjonsevne og andre ulikskapar utfyller kvarandre og gjev kvarandre rikare liv ved å delta 
og bidra ut frå kvar sine føresetnader. Vi vil leggje til rette for at kvar og ein kan skape 
meiningsfylte liv og får den hjelpa og støtta dei treng - frå starten til slutten av livet. Vi vil ha 
gode oppvekstmiljø med trygge lokalsamfunn, barnehagar og skular. Vi vil både sikre at eldre 
kan bu heime og klare seg sjølv lengst mogleg, og at innbyggjarar i alle aldrar som av ulike 
grunnar treng heildøgns omsorg får det.

RMNF bed om fylgjande tillegg pkt. 5.2:  Dette skal likevel ikkje føre til at aktiviteten i ulike 
typar forsamlingshus rundt om i kommunen vert skadelidande.

Framlegg pkt 5.2 Hovudmål 4: Innbyggjarane i Alver har god livskvalitet og trygge 
oppvekstvilkår uavhengig av helsetilstand, kulturell bakgrunn, funksjonsevne og andre 
ulikskapar.

Framlegg pkt 5.3: Vi skal vere ein imøtekommande og open kommune, og leggje til rette for 
at alle innbyggjarar får tilpassa og tilgjengeleg informasjon og rettleiing om kommunen sine 
tenester.

Framlegg pkt.5.3: Vi skal jobbe målretta med kompetanseutvikling og rekruttering for å sikre 
rett kompetanse til å løyse framtidige behov og oppgåver. Rekrutteringa skal sikta mot at dei 
tilsette speglar mangfaldet blant kommunen sine innbyggjarar.

Austmarka vert lagt til som nærsenterområde.

Ungdomsråd 07.02.2022:

Behandling:

Orienterig i saka v/Line Thuen Waage

UR- 005/22 Vedtak:

Ungdomsrådet tek saka til orietering og kjem tilbake med innspel i samband med 
dialogmøtet 8.2. 



Utval for helse og omsorg 08.02.2022:

Behandling:

Line Thuen Waage-samfunnsplanleggar orienterte i saka.

Alexander Helle-R sette fram følgjande tilleggsframlegg under punkt 6.2 "prinsipp for 
bustadutvikling" - nytt hovudkulepunkt:
Vi skal sikre sosial bustadbygging

Helle sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

Utvalet vedtok samrøystes å ta kommuneplanen sin samfunnsdel til orientering med 
tilleggspunkt sett fram i møtet.

HO- 006/22 Vedtak:

Utval for helse og omsorg kjem med følgjande uttale til kommuneplanen sin samfunnsdel 
2022-2034:
Utval for helse og omsorg tar kommuneplanen sin samfunnsdel til orientering med tillegg av 
nytt kulepunkt under punkt 6.2 "Prinsipp om bustadutvikling":
Vi skal sikre sosial bustadbygging.

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg til uttale:
Utvalet tek kommuneplanen sin samfunnsdel 2022-2034 til orientering.

Utvalet vedtok samrøystes utvalsleiaren sitt framlegg til uttale.

ND- 005/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale:
Utvalet tek kommuneplanen sin samfunnsdel 2022-2034 til orientering.

006/22: Mandat for Strategisk næringsplan

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Utval for næringsutvikling og drift vedtar mandat for strategisk næringsplan for Alver 
kommune.

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande endringsframlegg;
Utval for næringsutvikling og drift støttar framlegg til mandat for arbeidet med strategisk 



næringsplan, med følgjande endringar:
Ordet “nyskaping” blir byta ut med “skalering” i punktlista over forslag til arbeidsgrupper, 
under kapittel 5.2 Interessentar.

Stian Lavik sitt framlegg vart samrøystes vedteke.

ND- 006/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift kjem med følgjande uttale:
Utval for næringsutvikling og drift støttar framlegg til mandat for arbeidet med strategisk 
næringsplan, med følgjande endringar:
Ordet “nyskaping” blir byta ut med “skalering” i punktlista over forslag til arbeidsgrupper, 
under kapittel 5.2 Interessentar

007/22: Meldingar til utval for næringsutvikling og drift

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Meldingar vert tekne til orientering.

Utval for næringutvikling og drift 09.02.2022:

Behandling:

Det vart lagt fram følgjande meldingar og orienteringar:
- Einar Vaage-prosjektleiar for Green Spot Mongstad orienterte om Industriutvikling Vest og
Green Spot Mongstad
- Baste Tveito-dagleg leiar i Nordhordland næringslag orienterte om status for næringslivet i
regionen og om Ringvg Aust/Nordhordlandstunnelen.
- Anne Lise Wilkensen orienterte om situasjonen for sysselsettting/arbeidsmarknad i regionen
- Hogne Haugsdal-kommunalsjef orienterte om kommunalt næringsarbeid og rekruttering av
næringsressurs
- Anny Bastesen-kommunalsjef gav status for bemanning/kapasitet på byggesaks-avdelinga
- Tove Hagenes-hovudprosjektleiar orienterte om oppfølging av Right Mongstad-prosjektet -
Pilot fase 2

Utvalsleiar Stian Lavik-KRF sette fram følgjande framlegg:
Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utvalet meiner det er avgjerande at midlane som er sett av til auka ressursar i 
næringsseksjonen vert brukt der, då det er klare signal frå næringslivet om trong for auka 
kapasitet der. Samstundes kan det vera klokt å avventa tilsetjing til ein har på plass mål og 
retning i kommuneplan og strategisk næringsplan.

Utvalet ser med stor interesse på prosessane som no er i gang rundt GreenSpot Mongstad. 
Dette arbeidet er avgjerande viktig for Alver og regionen, og utvalet ønskjer vidare 
orienteringar etter kvart som det er interessant utvikling.

Utval for næringsutvikling og drift ser med uro på at ordninga for arbeidsgjevarperioden for 
sjukemeldingar i tida som kjem, med forventa høgare tal på sjukemeldingar i samband med 
Korona, ser ut til å bli ei stor belastning for næringslivet. I tillegg er det også urovekkjande at 
høge straumprisar no trugar fleire lokale verksemder. Utvalet vil støtta initiativa NONL tar med 



å løfta denne saka gjennom Næringsalliansen for Vestland.

Utvalet er glade for at arbeidsløysa no er låg og at tala viser ein god trend. Det er godt at 
NAV har fokus på sjukefråver og tiltak for å hjelpa folk tilbake til arbeid igjen. Det er også 
spennande å høyra om utviklingsprosjektet og det virtuelle kompetansesenteret. Utvalet set 
pris på å få jamnlege orienteringar frå NAV.

Utvalet er glade for at det er tilsett i alle stillingar innanfor byggesak og at ein arbeider med å 
ta igjen saksmengden frå tidlegare. Det er kjekt å sjå at det er stor aktivitet frå innbyggjarar 
og næringsliv på dette feltet, og at kommunen er i utvikling.

Utvalet vedtok samrøystes utvalsleiaren sitt framlegg til vedtak.

ND- 007/22 Vedtak:

Utval for næringsutvikling og drift takkar for gode orienteringar.

Utvalet meiner det er avgjerande at midlane som er sett av til auka ressursar i 
næringsseksjonen vert brukt der, då det er klare signal frå næringslivet om trong for auka 
kapasitet der. Samstundes kan det vera klokt å avventa tilsetjing til ein har på plass mål og 
retning i kommuneplan og strategisk næringsplan.

Utvalet ser med stor interesse på prosessane som no er i gang rundt GreenSpot Mongstad. 
Dette arbeidet er avgjerande viktig for Alver og regionen, og utvalet ønskjer vidare 
orienteringar etter kvart som det er interessant utvikling.

Utval for næringsutvikling og drift ser med uro på at ordninga for arbeidsgjevarperioden for 
sjukemeldingar i tida som kjem, med forventa høgare tal på sjukemeldingar i samband med 
Korona, ser ut til å bli ei stor belastning for næringslivet. I tillegg er det også urovekkjande at 
høge straumprisar no trugar fleire lokale verksemder. Utvalet vil støtta initiativa NONL tar med 
å løfta denne saka gjennom Næringsalliansen for Vestland.

Utvalet er glade for at arbeidsløysa no er låg og at tala viser ein god trend. Det er godt at 
NAV har fokus på sjukefråver og tiltak for å hjelpa folk tilbake til arbeid igjen. Det er også 
spennande å høyra om utviklingsprosjektet og det virtuelle kompetansesenteret. Utvalet set 
pris på å få jamnlege orienteringar frå NAV.

Utvalet er glade for at det er tilsett i alle stillingar innanfor byggesak og at ein arbeider med å 
ta igjen saksmengden frå tidlegare. Det er kjekt å sjå at det er stor aktivitet frå innbyggjarar 
og næringsliv på dette feltet, og at kommunen er i utvikling.
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